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Protokół nr LIX/2024 z LIX sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 30 stycznia 2024 r.  

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 

I część obrad  
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.32 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (obecnych  
14 radnych, nieobecna radna A. Rotfeld-Paczkowska, lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 
do protokołu z sesji) i przekazał informacje o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na 
ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta, obsługa prawna oraz inni 
przedstawiciele UM i jednostek organizacyjnych, przedstawiciele Stowarzyszenia LGD „Zielone 
Sąsiedztwo”, a także liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Radna M. Łaskarzewska zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dot. podjęcia 
uchwały ws. kontynuacji członkostwa w Stowarzyszenia LGD „Zielone Sąsiedztwo”. 
Radny W. Żółtowski zwrócił uwagę, że punkt ten powinien obejmować także dyskusję. 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że umieszczenie tego punktu w programie sesji oznacza również 
podjęcie dyskusji w tym temacie. Natomiast projekt uchwały przedłożony Radzie Miasta przez LGD 
jest trudny do akceptacji, dlatego musi zostać wypracowana taka formuła dokumentu, która będzie 
akceptowalna dla radnych i Burmistrza. 
Przewodniczący RM poddał wniosek radnej pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – punkt dot. kontynuacji członkostwa 
w Stowarzyszeniu LGD „Zielone Sąsiedztwo” wraz z dyskusją dodano w pkt VIII jako ppkt 9. 
 
Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.   
 
Porządek obrad po zmianach: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 

VI. Sprawozdania Komisji Rady Miasta z prac w roku 2023.  
VII. Sprawozdania radnych delegowanych przez Radę Miasta do reprezentowania miasta w 

organach powiatowych  z prac w roku 2023. 
VIII. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
2. przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Podkowa Leśna na 2024 

rok; 
3. przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki i Rozwoju Rady Miasta Podkowa Leśna na 2024 

rok; 
4. przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
5. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040;  
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6. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
7. ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane w 2024 r. w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Podkowa Leśna; 

8. wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady Społecznej działającej przy 
Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim im. św. Jana Pawła II w 
Grodzisku Mazowieckim; 

9. kontynuacji członkostwa w Stowarzyszeniu LGD „Zielone Sąsiedztwo” wraz z dyskusją. 
IX. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
X. Sprawy różne.  

XI. Zamknięcie sesji.     
 

III. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miasta 
 
Uwagi do projektu protokołu zgłosiła radna E. Barucka. Uwagi zostały uwzględnione i przekazane 
radnym. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LVIII/2023 z LVIII sesji RM przeprowadzonej 19 grudnia 2023 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy LVIII sesją RM 
przeprowadzoną 19 grudnia 2023 r. a LIX sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- 21 grudnia 2023 r. zebrała się Kapituła Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Miasta Ogrodu Podkowa 
Leśna”, podczas której zawnioskowano o odznaczenie trzech mieszkańców. Być może 6 kwietnia 
mogłaby się odbyć uroczysta sesji RM poświęcona wręczeniu tych odznaczeń, 
- 26 grudnia 2023 r. zmarła p. Justyna Gołąb – Honorowa Obywatelka Miasta; Przewodniczący RM i 
przedstawiciele UM uczestniczyli w uroczystościach pogrzebowych, które odbyły się 4 stycznia,  
- do 29 grudnia trwał nabór kandydatów na ławników w wyborach uzupełniających do sądów 
powszechnych na kadencję 2024-2027 - żadne kandydatury nie wpłynęły, 
- ogłoszono termin wyborów samorządowych – głosowanie odbędzie się 7 kwietnia br., dwa tygodnie 
później odbędzie się ewentualna druga tura wyborów burmistrza, 
- radni mają obowiązek złożenia jeszcze dwukrotnie w tej kadencji oświadczeń majątkowych 
(oświadczenie składane w związku z zakończeniem kadencji należy złożyć 29 lutego br., a do  
30 kwietnia br. roczne oświadczenie majątkowe). 
 
Do RM wpłynęły:  
- pozytywne opinie RIO o możliwości sfinansowania planowanego deficytu określonego w uchwale 
budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok oraz o prawidłowości planowanej kwoty długu Miasta 
(przekazano radnym do wiadomości), 
- wniosek LGD Zielone Sąsiedztwo o włączenie do programu sesji RM projektu uchwały ws. 
wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Miasta w LGD – dodano do porządku obrad sesji. Radnym 
swoje stanowisko w sprawie współpracy z LGD przedstawił już Burmistrz Miasta, który uważa, że 
składka członkowska Miasta jest zbyt wysoka. Dyskusja odbędzie się pod koniec sesji. 
 
 



3 
 

VI. Sprawozdania Komisji Rady Miasta z prac w roku 2023 
 
Przewodniczący KR, KSWiP, KGiR i KSS przedstawili sprawozdania z prac poszczególnych komisji 
RM w roku 2023. Sprawozdania stanowią załączniki od Nr 3 do Nr 6 do protokołu z sesji i są 
opublikowane w BIP Miasta. 
 
VII. Sprawozdania radnych delegowanych przez Radę Miasta do reprezentowania miasta w 
organach powiatowych  z prac w roku 2023 
 
Radna A. Olejniczak-Siara przedstawiła sprawozdanie z pracy w Radzie Społecznej działającej przy 
Szpitalu Zachodnim w Grodzisku Mazowieckim, a w imieniu nieobecnej na sesji radnej A. Rotfeld-
Paczkowska sprawozdanie z jej działalności w Radzie Muzeum funkcjonującej przy Muzeum im. A. i J. 
Iwaszkiewiczów w Stawisku odczytał Przewodniczący RM M. Gołąb. Sprawozdania stanowią 
załączniki Nr 7 i 8 do protokołu z sesji. 
 
VIII. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa 
Leśna na 2024 rok 

 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił projekt planu pracy KR. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 438/LIX/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok 

 
Przewodniczący KSWiP W. Żółtowski przedstawił projekt planu pracy KSWiP. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 439/LIX/2024. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki i Rozwoju Rady Miasta 
Podkowa Leśna na 2024 rok 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przedstawiła projekt planu pracy KGiR. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 440/LIX/2024. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta 
Podkowa Leśna na 2024 rok 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przedstawiła projekt planu pracy KSS. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 441/LIX/2024. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VIII ppkt 5 i 6 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że oba projekty uchwał zostały zaopiniowane 
pozytywnie przez KGiR. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. zmiany w WPF pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 442/LIX/2024. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 443/LIX/2024. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz form i specjalności kształcenia, na 
które dofinansowanie jest przyznawane w 2024 r. w placówkach oświatowych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania 
przez KGiR oraz KSS i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodniczące KGiR i KSS przekazały, że obie Komisje jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 444/LIX/2024. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady 
Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim 
im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że przygotował projekt uchwały, w którym rekomenduje, 
aby przedstawicielką RM w Radzie Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 
Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim nadal była radna A. Olejniczak-Siara. 
Radna A. Olejniczak-Siara zgodziła się na dalsze reprezentowanie RM w Radzie Społecznej. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 445/LIX/2024. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa w Stowarzyszeniu LGD „Zielone 
Sąsiedztwo” wraz z dyskusją 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że z przekazanej radnym przez Burmistrza korespondencji 
wynika, że nie ma pełnej zgody na uchwaloną przez LGD „Zielone Sąsiedztwo” wysokość składki 
Podkowy Leśnej w LGD i poprosił Burmistrza o omówienie tematu. Zapowiedział, że zostanie potem 
przeprowadzona dyskusja, po której mogłaby zostać zarządzone przerwa przeznaczona na 
przygotowanie odpowiedniego projektu uchwały. Głos zostanie udzielony także przedstawicielom LGD 
„Zielone Sąsiedztwo”, o ile wyrażą taką wolę. 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, dlaczego wyraził sprzeciw wobec wysokości składki, którą 
Miasto od bieżącego roku ma płacić na rzecz LGD. Podkreślił, że już w korespondencji, która toczyła 
się od dwóch lat i którą radni otrzymali do wiadomości zaznaczył, że proponowana wysokość składki 
jest nieakceptowalna. Dodał, że nie kwestionuje on zasadności działalności LGD „Zielone 
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Sąsiedztwo”, bo przez lata swojej działalności LGD zrobiło bardzo dużo dobrego i wielu 
przedsiębiorców, mieszkańców oraz instytucji skorzystało z pozytywnej działalności Stowarzyszenia. 
Burmistrz neguje jedynie sposób ustalenia wielkości składki. Według niego każda organizacja 
działająca na zasadach wzajemnego dobrowolnego wyrażania woli, powinna działać jako organizacja 
partnerska, w której zawsze dąży się do kompromisu po to, aby  żadna ze stron nie czuła się 
pokrzywdzona. Następnie Burmistrz wyświetlił na ekranie zestawienie prezentujące: 
- wysokość składek członkowskich w kilku okolicznych LGD oraz sposoby naliczania składek  
(w większości LGD stawka jest liczona od wielkości budżetu gminy lub liczby mieszkańców, 
ewentualnie jest kwotowa lub widełkami określona w przypadku gmin mających duże dysproporcje 
pomiędzy liczbą mieszkańców czy budżetem; w żadnym LGD sposób naliczania nie został tak 
określony jak w LGD „Zielone Sąsiedztwo”), 
- wykaz składek członkowskich Miasta płaconych z uwagi na członkostwo w czterech innych 
stowarzyszeniach gmin za rok 2024– są to składki uzależnione od liczby mieszkańców (od 368 zł do 
2209 zł, łącznie 4865,77 zł), 
- propozycje różnych stron wskazujące możliwe sposoby naliczania składek w LGD „Zielone 
Sąsiedztwo” (w tym trzy różne warianty od Miasta - propozycje Podkowy Leśnej nie zostały przyjęte), 
- dochody budżetowe poszczególnych gmin. 
Burmistrz podkreślił, że do końca 2023 r. Podkowa Leśna w LGD miała naliczaną skałkę 0,60 zł od 
mieszkańca, co dawało kwotę ok. 1840 zł. W tym roku – zgodnie z uchwalonych przez LGD nowym 
sposobem naliczania składek - składka dla Miasta wzrosła o 783%, tj. ok. 15.000 zł za rok. 
Burmistrz nie neguje tego, że miasto miałoby płacić składkę 8-krotnie wyższą – neguje sposób 
naliczania. Uzależnienie wysokości składki na przyszły okres od tego, że gmina była sprawna i 
pozyskała w mijającej perspektywie większe środki, jest karaniem za to, że gmina wykazała się 
aktywnością. Jest to niesprawiedliwe i niezrozumiałe. 
Burmistrz w korespondencji toczonej pomiędzy LGD a gminami członkowskimi wskazał trzy różne 
inne propozycje sposobu naliczania składek, na podstawie których składka członkowska dla Miasta 
także znacznie by wzrosła, ale nie byłoby tak dużych dysproporcji pomiędzy gminami.  
Burmistrz jest gotowy do prowadzenia rozmów po warunkiem, że nie będzie miał poczucia, że 
Podkowa jest karana za to, że się jej udało pozyskać duże środki. W nowej perspektywie, o ile Miasto 
utrzyma tak wysoki stopień pozyskiwania środków, to otrzyma przez 7 lat 650 tys. zł, a składki zapłaci 
105 tys. zł. Miasto ma jednak coraz mniej możliwości wykonywania inwestycji i mniej wpisuje się w 
środki, które można na dany cel pozyskać. 
Burmistrz uważa, że RM powinna podjąć uchwałę, która wyrażać będzie wolę kontynuacji współpracy 
z LGD „Zielone Sąsiedztwo”, ale przy takich zasadach naliczania składek, jakie zostały Miastu 
narzucone. Burmistrz specjalnie nie wprowadził przedłożonego przez LGD projektu uchwały na sesję 
właśnie po to, aby taka dyskusja została teraz przeprowadzona. Burmistrz mówi TAK dla LGD, lecz 
NIE dla algorytmu naliczania stawek.  
Przedstawione przez Burmistrza zestawienie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu z sesji.  
 
Radny W. Żółtkowski zwrócił uwagę, że tak wysoka kwota na składkę członkowską w LGD nie została 
w tegorocznym budżecie zapisana (RM o uchwalonym przez LGD wzroście składki dowiedziała się już 
po budżetowaniu). 
Radna M. Łaskarzewska powiedziała, że dzisiejsza dyskusja prowadzona jest zbyt późno – radni 
powinni byli być wcześniej poinformowaniu przez Burmistrza o toczącej się debacie pomiędzy 
zaangażowanymi w sprawę stronami. Decyzje o składce już zapadły, a radni stawiani są pod ścianą. 
Jednak nieuiszczenie składki i wyjście Podkowy z LGD, byłoby wielką szkodą dla mieszkańców i 
lokalnych organizacji pozarządowych. 
Na pytanie radnej B. Majewskiej, czy LGD dopuszcza negocjowanie składki, Burmistrz odpowiedział, 
że możemy o to wnioskować, chociaż podjęta przez LGD uchwała jest dla nich wiążąca. Dodał, że 
nawet jeśli RM nie podejmie dziś uchwały o kontynuacji współpracy z LGD, to Stowarzyszenie nadal 
będzie trwało. Zaznaczył, że Podkowa nie podejmuje przecież uchwały o wyjściu z LGD. Może się 
jednak zdarzyć, że Miasto nie zapłaci składki, wtedy LGD za rok samo usunie Podkowę ze 
Stowarzyszenia. 
Radna E. Barucka przekazała, że na wczorajszym posiedzeniu KSS przedstawiciel LGD powiedział, 
że aby renegocjować warunki zapisane w uchwale LGD, musi zostać zgłoszony wniosek do Walnego 
Zgromadzenia LGD. Wniosek taki jest składany przez Burmistrza, zobowiązanego do tego przez RM. 
Radny J. Matacz zaznaczył, że do obecnej sytuacji doprowadził brak partnerstwa i komunikacji. Radny 
popiera stanowisko Burmistrza wyrażone wobec nowego sposobu naliczania składek. Przypomniał, że 
na Walnym Zgromadzeniu LGD brane były pod uwagę dwie propozycje - wybrano propozycję 
Burmistrza Gminy Brwinów (liczenie składki od pozyskanych funduszy). Druga koncepcja, stanowiąca 
kompromis pomiędzy propozycją Brwinowa a Podkowy, zawierająca kilka kryteriów, była wg radnego 
algorytmem możliwym do akceptacji (ta koncepcja podwyższałaby składkę Podkowy do ok. 8000 zł). 
Nie dążono jednak do kompromisu. Wg radnego dyskusja nie dotyczy samej wysokości składki, lecz 
braku współpracy i partnerstwa. Jeżeli argumentacją na rzecz przyjętej przez LGD uchwały było to, że 
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Stowarzyszenie działa jak spółka akcyjna, to radny się z tym nie zgadza (inne są podstawy prawne 
działania i cele). Radni są za tym, aby LGD nadal działało, jednak zostali postawieni pod ścianą. Jest 
problem z brakiem współpracy i kompromisu, a to stawia tę współpracę pod znakiem zapytania.  
Radny S. Lasota zgodził się z przedmówcą. Problem jest większy niż rzeczone kilkanaście tysięcy 
złotych i najprawdopodobniej tkwi w braku komunikacji. Nie można jednak doprowadzić do zaistnienia 
luki prawnej w tym znaczeniu, że RM nie podejmie żadnej uchwały. Warto, aby ze strony radnych 
pojawił się gest dobrej woli. Radny zaproponował, aby podjąć uchwałę, w której RM zadeklaruje, że 
warunkowo w tym roku zgodzi się zapłacić tę niekorzystną dla Podkowy składkę, ale jednocześnie 
oświadczy, że jest ona dla Miasta nieakceptowalna i od przyszłego roku domagamy się niższej 
składki. W ten sposób zostanie wyrażona wola niekontynuowania członkostwa w LGD, jeżeli składka 
zostanie utrzymana na obecnym poziomie. Warto wyciągnąć rękę i otworzyć drogę do dalszych 
rozmów, zamiast zrywać współpracę lub tworzyć lukę prawną.  
Radny W. Żółtowski podkreślił, że aby podjąć teraz uchwałę wywołującą skutki finansowe, to powinny 
być zabezpieczone w budżecie środki na ten cel. Środków takich nie ma. Budżet wykonuje Burmistrz. 
Należałoby wystąpić do Burmistrza o przesunięcie środków. Jest to wkraczanie w decyzyjność 
Burmistrza odnośnie realizacji budżetu w całym roku budżetowym. Jest prostszy sposób pokazania, 
że RM jest „za”, a zarazem „przeciw” – uchwała intencyjna potwierdzająca, że Podkowa nie chce 
wychodzić z LGD, ale nie wyraża też zgody na brak porozumienia, które miało być podstawą działania 
LGD. Radny zapytał także o wspomniane na wczorajszym posiedzeniu KSS rozszerzenie działalności 
LGD (operator i grantodawca). 
Prezes LGD „Zielone Sąsiedztwo” A. Łukasiewicz podziękowała radnym za dyskusję, ale także 
wyraziła ubolewanie, że odbywa się ona dopiero teraz. Podkreśliła, że LGD działa w imieniu 
mieszkańców i w interesie m.in. organizacji pozarządowych. 15 grudnia 2023 r. LGD w imieniu 
mieszkańców trzech stowarzyszonych gmin podpisało umowę na 7 mln zł. Jest to umowa warunkowa 
– jeśli LGD nie przedłoży w Urzędzie Marszałkowskim dokumentów potwierdzających członkostwo 
tych trzech gmin w LGD, to środki te przepadną. Co ważne, te 7 mln zł może zostać powiększone o 
środki, o które będą mogły dodatkowo wystąpić w ramach ogłaszanych tzw. „konkursów 
dedykowanych” uprawnione podmioty, w tym gminy, w zakresach, które są określone w lokalnej 
strategii rozwoju. Pani Prezes omówiła, na jakiej zasadzie działa LGD oraz jakie mogą być korzyści 
dla beneficjentów, ale także jakim wymaganiom muszą oni sprostać. Powiedziała, że biorąc pod 
uwagę doświadczenia zebrane w kończącej się perspektywie finansowej i po to, aby wyjść naprzeciw 
potrzebom lokalnych organizacji pozarządowych, LGD wchodzi teraz w tzw. procedurę grantową. 
Polega to na tym, że LGD musi zapewnić środki obrotowe, ale bierze przy tym na siebie 
odpowiedzialność finansową i organizacyjną. LGD występuje o grant zewnętrzny do Urzędu 
Marszałkowskiego i ogłasza wewnętrzny konkurs dla danej grupy podmiotów. Jeśli któryś z podmiotów 
nie zrealizuje zadania, to cała odpowiedzialność spada na LGD. Aby jednak procedurę rozpocząć, to 
LGD sama musi najpierw pozyskać środki obrotowe. Stąd zwrócenie się z prośbą do członków – 
samorządów gmin Podkowa Leśna, Brwinów i Milanówek - o podwyższenie składek. Składka ta jest 
tak obliczona, aby jedna łączna składka roczna wystarczyła na jeden 50-tysięczny grant.  
Radna M. Łaskarzewska powiedziała, że w porównaniu ze środkami wydanymi na referendum 
lokalne, te 14 tys. zł na składkę w LGD to niewielkie koszty. 
Radna K. Likhtarovich podkreśliła, że decyzję odnośnie wysokości składek członkowskich podejmuje 
Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia. Zatem RM może podjąć jakąś uchwałę intencyjną, ale i tak 
ostateczna decyzja należy do Walnego Zgromadzenia LGD. Radna zapytała obsługę prawną, czy RM 
może zobowiązać LGD do renegocjacji sposobu naliczania składek podczas pierwszego Walnego 
Zgromadzenia w tym roku i czy będzie moc prawna takiej uchwały. 
Odpowiedzi Pani Mecenas nie udało się usłyszeć, ale Przewodniczący RM wyjaśnił, że w budżecie 
miasta nie ma w tej chwili środków na opłacenie składki w takiej wysokości. Podejmowanie więc dziś 
uchwały o takiej kwocie, bez korekty budżetowej, nie wchodzi w rachubę. Stowarzyszenie natomiast 
potrzebuje mieć pewność, że Miasto Podkowa Leśna kontynuuje współpracę z LGD, aby mogło 
występować o granty. Najbardziej komfortowe z punktu widzenia LGD byłoby potwierdzenie dziś, 
przez RM, że Miasto asygnuje 15 tys. zł jako swoją składkę. Przewodniczący RM rozumie, że Miasto 
w tej chwili Stowarzyszenia nie opuszcza, jednak wyraża zdziwienie, że Podkowa została tak 
potraktowana. Aby pójść dalej potrzeba uchwały, w której RM potwierdzi, że Podkowa pozostaje w 
Stowarzyszeniu (aby LGD miało możliwość występować o granty), ale z drugiej strony wyrazi 
dezaprobatę dla obecnego sposobu naliczenia składek. RM może przy tym poprosić Burmistrza, aby 
dokonał renegocjacji składki.  
Mec. M. Płaszewska-Opalińska potwierdziła, że takie są ramy prawne. 
Radna E. Barucka zapytała przedstawicieli LGD, czemu - skoro było wiadomo, że jest potrzebna 
kwota 50 tys. zł - nie można było ustalić jej na innych zasadach (np. proporcjonalnie wg budżetów 
gmin czy liczby mieszkańców). Obecny sposób naliczania składek jest dla podkowiańskiego 
samorządu nie do przyjęcia. RM chciałaby jednak tak uporządkować tę sprawę, aby LGD nadal mogło 
działać.  



8 
 

Radna D. Smolny także zapytała, czy jest możliwość zaproponowania innej formuły zdobycia tych 50 
tys. zł. Chciałaby również wiedzieć, czy jeśli RM przyjmie dziś, że ma zapłacić rzeczone 15 tys. zł, to 
czy składka na tym poziomie zostanie utrzymana przez całą perspektywę finansową. 
Przedstawiciele LGD opowiedzieli, że nie musi być to na całą perspektywę.  
Burmistrz Miasta stwierdził, że cieszy się, że publicznie wybrzmiała dyskusja na temat zasad 
współpracy z LGD oraz że zdanie Burmistrza poparło tylu radnych. Uchwała odnośnie kontynuacji 
współpracy powinna zostać podjęta, tylko z zastrzeżeniem, że algorytm naliczania składek jest dla 
Podkowy nieakceptowalny. Burmistrz podkreślał to w od dawna prowadzonej korespondencji, teraz 
powinno to wybrzmieć także od RM. Burmistrz zapytał, czy jeśli nie byłoby składek na poziomie  
50 tys. zł, lecz np. na poziomie 30 tys. zł, a LGD znalazłoby sposób na pozyskanie brakujących 
środków, to czy będzie to wystarczające, czy też LGD musi mieć zagwarantowany stały dochód od 
samorządów. 
Prezes LGD A. Łukasiewicz odpowiedziała, że decyzję podejmuje Walne Zgromadzenie. Jeśli 
natomiast wpłynie formalny wniosek, aby na Walnym Zgromadzeniu jeszcze raz stanęła kwestia 
sposobu przeliczania składki, z konkretną propozycją, to Zarząd LGD na najbliższym Walnym 
Zgromadzeniu zaproponuje taką dyskusję i zostanie ona przeprowadzona. Nie można jednak w tej 
chwili zagwarantować, że zaproponowana przez Burmistrza Podkowy Leśnej propozycja zostanie 
przyjęta. Zostanie ona poddana pod głosowanie. Pani Prezes podziękowała za zgłoszone uwagi i 
poprosiła o zgłoszenie formalnego wniosku do Zarządu o renegocjację składki. Dodała, że to, że na 
rok bieżący została określona składka tej wysokości nie oznacza, że zostanie ona utrzymana na 
kolejny rok. Składka gminy może być mniejsza, wtedy jednak LGD nie przewidzi grantów w takiej 
ilości, jak planowano teraz (dwukrotnie w ciągu roku).  
Burmistrz Miasta powiedział, że składki nie można uzależniać od czegoś co było w przeszłości. 
Powinna być w tym proporcjonalność, racjonalność i sprawiedliwość. 
Prezes LGD A. Łukasiewicz przypomniała, że dyskusja toczyła się pomiędzy burmistrzami trzech 
gmin. Trzy wypracowane przez Zarząd rozwiązania zostały przedstawione na Walnym Zgromadzeniu, 
jedno w ramach głosowania zostało wybrane. Pani Prezes może na Walnym Zgromadzeniu wrócić do 
tej dyskusji i wypracować model, który byłby do przyjęcia przez wszystkie trzy gminy i innych 
członków. Pani Prezes zaprosiła także zebranych do członkostwa w LGD lub występowania w roli 
obserwatorów. Obserwatorzy przychodzą na każde Walne Zgromadzenie. Padło krzywdzące zdanie, 
że zasada partnerstwa i otwartości nie jest zachowywana, a przecież Zarząd LGD od 15 lat stara się 
dbać o interesy członków oraz o ich równe traktowanie. 
Przewodniczący RM podsumowując stwierdził, że Zarząd LGD nic nie może w tej chwili obiecać, bo 
decyzje zapadają na Walnym Zgromadzeniu. Członkostwo w Stowarzyszeniu jest jednak dobrowolne i 
Podkowa – jeśli uważa, że jest w jakiś sposób pokrzywdzona – może w celu pozyskiwania środków 
łączyć się z innymi gminami. Na to jednak jest jeszcze rok. Odpowiedzialne i rozsądne jest takie 
rozwiązanie, aby dać deklarację, że Miasto pozostaje w LGD, ale jednocześnie należy wyrazić zdanie, 
że RM nie akceptuje takiego sposobu partycypacji. Jest czas, aby uzyskać realne obietnice Walnego 
Zgromadzenia, z którego będzie wynikało, że głos naszego samorządu został usłyszany. 
Odpowiadając na pytanie radnego W. Żółtowskiego, czemu LGD określiło finansowanie na pewnym 
poziomie nie ustalając tego z RM Podkowa Leśna, Burmistrz Miasta przypomniał, że wielokrotnie w 
czasie dwuletniej korespondencji informował LGD, że taka wysokość składki jest nieakceptowana. 
Zresztą takich środków w budżecie na ten cel faktycznie nie ma. Konieczna jest zmiana sposobu 
naliczania składek – obecna formuła jest niesprawiedliwa dla mieszkańców Podkowy. 
Radna M. Łaskarzewska zaprotestowała przeciwko narracji Przewodniczego RM, który wg niej 
powinien był rozpocząć taką dyskusję wśród radnych dużo wcześniej. Radna przyznała przy tym, że 
przed laty sama także ominęła korespondencję mailową w tej sprawie. Dodała, że szwankuje 
komunikacja w podkowiańskim samorządzie, nie można więc zwalać teraz całej winy na 
Stowarzyszenie działające na rzecz mieszkańców.  
W związku z podwyższeniem „temperatury dyskusji” radna D. Smolny oświadczyła, że nie zamierza 
przysłuchiwać się dyskusji na takim poziomie i o godz. 20.16 opuściła salę obrad. 
Obecnych 13 radnych. 
Wobec eskalacji sformułowań uczestników debaty, Przewodniczący RM o godz. 20.17 ogłosił 
zamknięcie dyskusji i zarządził przerwę. Zobowiązał się do sformułowania projektu uchwały 
odzwierciedlającej stanowisko Radnych, a zatem zawierającej dwa elementy: potwierdzenie 
członkostwa Miasta w Stowarzyszeniu i wyrażenie faktu niezadowolenia RM ze sposobu naliczania 
składek członkowskich. Po zakończeniu przerwy i wyświetleniu projektu uchwały, dyskusja zostanie 
wznowiona. 
 

II część obrad 
 
O godz. 20.30 Przewodniczący RM M. Gołąb rozpoczął II część obrad - obecnych 13 radnych.  
Wyświetlono projekt uchwały. Przewodniczący RM wznowił dyskusję. 
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Radna M. Łaskarzewska zaproponowała zapisanie drugiego paragrafu w łagodniejszej formie 
(wyrażenie, że powinna być zmiana sposobu naliczania składki zamiast użytego w projekcie uchwały 
„nie akceptujemy zmiany sposobu wyliczenia składki”). 
Przewodniczący RM odpowiedział, że obecny zapis odpowiada intencji autora. 
Pozostali radni nie odnieśli się do propozycji radnej M. Łaskarzewskiej. Poprawiono literówki  
i nazewnictwo. 
 
Wobec braku uwag, Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. wyrażenia woli kontynuacji 
członkostwa Miasta Podkowa Leśna w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Zielone Sąsiedztwo" 
pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 446/LIX/2024. 
 
IX. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania 
w formie pisemnej. 
 
X. Sprawy różne 
 
W imieniu mieszkańców Podkowy Leśnej Wschodniej radny J. Matłacz zapytał, na jakim etapie jest 
inwestycja sprowadzenia pod ziemię kabli napowietrznych.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiedział, że nie zależy to od Miasta, bo sieć energetyczna nie jest 
własnością gminy. Możemy jednak wnioskować w tej sprawie. Na następną sesję Burmistrz spróbuje 
zasięgnąć od PGE informacji, jakie są ich plany inwestycyjne i perspektywy czasowe. 
 
Radna M. Eckhoff zaapelowała o zachowanie stylu końca tej kadencji. 
 
Innych spraw w tym punkcie porządku obrad nie poruszono. 
 
XI.  Zamknięcie sesji 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał terminy kolejnych sesji RM i ok. godz. 20.45 zamknął  
LIX sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
LGD – Lokalna Grupa Działania 

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2023 r. 
4. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2023 r. 
5. Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki i Rozwoju w 2023 r. 
6. Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Społecznych w 2023 r. 
7. Sprawozdanie radnej Anny Olejniczak-Siary z pracy w Radzie Społecznej działającej przy 

Szpitalu Zachodnim w Grodzisku Mazowieckim w 2023 r. 
8. Sprawozdanie radnej Alicji Rotfeld-Paczkowskiej z pracy w Radzie Muzeum działającej przy 

Muzeum im. A. i J. Iwaszkiewiczów w Stawisku w 2023 r. 
9. Zestawienie dot. okolicznych LGD i płaconych przez gminy składek członkowskich  

 
 
 
 
 


